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Referat Bestyrelsesmøde 

 Den 6. marts 2024 kl. 19.30 

 

                                       Mødt Afbud 

Ulla Klimt – formand, sekretær X  

Klaus Møller - næstformand X  

Martin Sønderskov – bestyrelsesmedlem, kasserer              X  

Edin Dervisevic - bestyrelsesmedlem X  

Jimmy Madsen - bestyrelsesmedlem X  

Michael Saunte - bestyrelsesmedlem X  

Sigurd Jacobsen - bestyrelsesmedlem X  

 
 

1. Kommentarer til referatet fra mødet den 28.02.24 

Ingen kommentarer. 

 

2. Siden sidst 

Kommentarer til fordelingen af repræsentanter i udvalg og kontaktpersoner 

Ingen kommentarer til oversigten over fordelingen af repræsentanter i udvalg og kontaktpersoner. Når 

der er accept fra alle, bliver oversigten uploaded på hjemmesiden i en modificeret form. 

 

Kommentarer til det foreløbige referat fra generalforsamlingen den 20.02.24 

Ingen kommentarer til det udsendte af dirigenten Lene Kristiansen godkendte referat. Også dette 

uploades på hjemmesiden. 

 

Andre informationer 

Sydhavscup 2024 for nybegyndere (C-sejlere) afvikles den 24. august 2024 i Stubbekøbing. Der satses på 

25-30 deltagende joller. Herefter tænkes stævnet at blive afviklet på skift ud fra en anden klub i den 

gamle Sydstævnekreds. Der bliver blandt andet brug for udlån af en følgebåd og VHF-radioer. Michael 

Saunte er Sejlforeningen Vikingens tovholder og repræsentant i planlægningsgruppen. 

 

Særlig aftale om betaling af pæleplads 

I forbindelse med salg af både eller flytning til en anden havn af både, som har eller har haft en 

pæleplads, beslutter bestyrelsen, at disse kan aftale en særlig betaling for pladsen i den korte 

tidsperiode, indtil båden sejler væk. Det forudsættes, at bådejeren ikke anvender havnens faciliteter. 

Den særlige aftale indeholder forudbetaling af 60% gæsteleje for en uge ad gangen. 

 

3. Fordeling af pælepladser for sommerperioden 2024 
Fordelingen af pælepladser med udgangspunkt i bådejerens ønsker, bådens længde, bredde og dybgang 
giver ikke mange muligheder for omplacering. Der er stor efterspørgsel efter bredere pælepladser. 
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Der er i øjeblikket ikke helt overblik over, hvorvidt alle både, der har haft en pæleplads i 2023, også 
ønsker en pæleplads i 2024. Der er på nuværende tidspunkt 5 - 8 både ”på venteliste” og flere 
forespørgsler. Broplanen for sommerperioden 2024 kom dog på plads med få ændrede bådplaceringer 
og med placering af 5 nye både. 
 
Den reviderede broplan udsendes til de involverede bådejere. Oversigten kan herefter danne baggrund 
for udsendelse af faktura for pælepladsen og kontingent primo april til betaling senest 01.05.24. 
 
4. Nedsættelse af arbejdsgruppe, der skal undersøge mulighederne for indbetaling af havnepenge for 

gule og blå pladser ved de to Harba automater 
For at forenkle betalingen af gæsteleje for vores gæstesejlere og havnefogedjobbet vil det være 

hensigtsmæssigt, at der kan betales gæsteleje for både blå og gule pladser ved de to Harba automater. 

Dette kræver dog en form for samkøring af systemerne med mulighed for at udskille indtægterne igen, 

således at disse kan tilgå de enkelte klubber ud fra pladsnumrene. 

Martin kontakter Harba med henblik på en afklaring af muligheder og begrænsninger for en sådan 

løsning. Denne afklaring kan således danne udgangspunkt for det videre i samarbejde med Bådklubben 

Guldborgsund. 

Der indkøbes et skilt til markering af Harba-automaten ved klubhuset. 

 

5. Opfølgning på beslutningerne ved generalforsamlingen 

Med udgangspunkt i referatet fra generalforsamlingen drøftede bestyrelsen, hvordan vi kan komme 

videre med nedenstående beslutninger og henstillinger. 

 

Bestyrelsen skal arbejde videre med at få indført, at der stilles krav til alle bådejere om en tegnet og 

betalt bådansvarsforsikring og en forsikring dækkende bjærgning af båd og/eller vragfjernelse, herunder 

tage hensyn til de små både, som oftest ikke har en kaskoforsikring. 

 

Repræsentanterne fra Sejlforeningen Vikingen vil ved det kommende møde i AMBA’ets 

repræsentantskab viderebringe denne opfordring til at kræve tegnet og betalt bådansvarsforsikring og 

en forsikring dækkende bjærgning af båd og/eller vragfjernelse, dog under hensyntagen til de små både, 

som oftest ikke har en kaskoforsikring. 

Bestyrelsen beslutter allerede nu at anbefale bådejerne, at de som minimum har en tegnet og betalt 

bådansvarsforsikring. 

 

Bestyrelsen vil se på mulighederne for bortskaffelse af spildevand fra klubhuset. 

Klaus og Ulla undersøger andre muligheder for bortskaffelse af spildevand fra klubhuset samt tolkningen 

af reglerne gældende for et hus beliggende på vandet. 

 
Bestyrelsen viderebringer til AMBA’et forslaget om forebyggelse af glatte broer eksempelvis med 
sprøjtning af broerne x 2 om sommeren. 
Repræsentanterne fra Sejlforeningen Vikingen vil ved det kommende møde i AMBA’ets 
repræsentantskab viderebringe denne opfordring til at øge sprøjtningen af broerne til x 2 i 
sommerperioden. 
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Uændret kontingent til Sejlforeningen Vikingen i 2024/25. 
 
De gældende kontingenttakster for 2024/25 fremgår af hjemmesiden. 
 
Bestyrelsen fik i opdrag at udarbejde forslag til en fremtid sammen med Bådklubben Guldborgsund. 

Herunder blandt andet visioner, punkter for og imod. Et kæmpe arbejde, men bestyrelsen vil arbejde 

videre med det og tage det op på næste generalforsamling. 

Drøftelse og udarbejdelse af forslag til visioner for fremtiden sættes på dagsordenen ved de kommende 
bestyrelsesmøder. Herefter vil dette forslag danne udgangspunkt for drøftelser ved et kommende 
medlemsmøde.  
 
Parallelt med disse drøftelser fortsætter bestyrelsen med at tage initiativer til øget samarbejde med den 
nye bestyrelse i Bådklubben Guldborgsund. 
 
6.  Hvilke fokuspunkter og indsatser skal vi have i den kommende bestyrelsesperiode? 

Grundet det sene tidspunkt overføres dette punkt til næste bestyrelsesmøde. 

 

7. Eventuelt 

Næste bestyrelsesmøde er planlagt til den 03.04.24. 
 
Forslag til punkter: 

• Drøftelse af visioner for Sejlforeningen Vikingens fremtid 

• Nyt fra AMBA’et 

• Nyt fra ungdomsafdelingen 

• Nyt fra sejlerskolen 

• Vurdering af fundamentet under klubhuset 

• Mulighederne for indbetaling af havnepenge for både gule og blå pladser ved de to Harba-

automater 

• Andre muligheder for bortskaffelse af spildevand fra klubhuset 

• Hvilke fokuspunkter og indsatser skal vi have i den kommende bestyrelsesperiode? 

• Udvidelse af Kildegaards plads 

 

 
 
11.03.24/UKL 


